
مدیرکل امنیتی و انتظامی اســتاندار کرمان اعلام کرد: در 

این دوران ۸۵ درصد از مردم استان کرمان محدودیت های 

کرونایــی را رعایــت کردنــد و ۱۵ درصدی که راعایت نکردند 

با آنها برخورد شــد. "حمید شــمس الدینی ضمن تقدیر از 

همــکاری مــردم در رعایت محدودیت هــای کرونایی گفت: 

محدودیت هــا بــر کاهــش ابتلا و مرگ و میر تاثیر گذاشــته 

به طــوری کــه در ایــن پیــک از فــوت۴۰ نفــر در روز اکنون به 

حــدود ۱۴ نفــر در روز رســیده اســت. وی دربــاره اصنافــی 

کــه محدودیت هــا را رعایــت نکردند، اظهار کــرد: گروه های 

نظارتی مختلفی در سطح استان بر روند اجرای طرح نظارت 

می کردند که در این مدت ۳۶۹۸ تذکراتی به اصناف متخلف 

داده شده و همچنین ۵۰۷ پلمب مغازه داشته ایم.

۸۵ درصد کرمانی ها 
محدودیت های کرونایی را 

رعایت کردند 

خبر  
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خبر   گزارش   

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:

 عملکرد صنعت بیمه 
 در برنامه ششم توسعه 

راضی کننده نیست
رییس کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی 
گفــت: ســال آینــده وارد تدویــن قانــون برنامــه هفتم 
توســعه مــی شــویم و صنعــت بیمــه بــه عنــوان یکــی 
از مباحــث اقتصــاد کشــور مدنظر ماســت کــه اکنون 
براســاس گزارشــات رســیده، عملکــرد صنعــت بیمــه 
در برنامــه ششــم توســعه راضی کننــده و قانع کننده 
نیســت و باید صنعت بیمه اقدامات ویژه تری انجام 
بدهــد و مســئولان و متولیــان و عوامل پیرامونی باید 

به این حوزه کمک کنند.
دکترمحمدرضــا پورابراهیمــی در نشســت بــا مدیــران 
صنعــت بیمــه اســتان کرمان اظهار کرد: هر کشــوری 
که می خواهد روند رسیدن به شاخص های توسعه را 
دنبال کند، یکی از مقوله های مهم و اساسی ضریب 
نفوذ بیمه در حوزه فعالیت های اقتصادی اســت که 
هــر چه افزایش یابــد فعالیت های اقتصادی افزایش 
می یابد و حائز اهمیت اســت زیرســات های افزایش 
ضریب نقوذ بیمه را فراهم و مشکلات و موانع را رفع 

و مسیر را هموار کنیم.
وی افــزود: بخشــی از مشــکلات بــه بســتر قوانیــن و 
مقــررات برمــی گــردد؛ بایــد قوانینی مصــوب کرد که 
رافــع مشــکلات و امیدبخــش به مشــارکت مــردم در 
صنعــت باشــد که می توانــد به عنوان ریل گذاری در 

اقتصاد کشور عمل کند.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
با تاکید بر اینکه یکی از موضوعات حوزه قانون گذاری 
ایــن اســت زیرســاخت اصلــی بیمــه را به روزرســانی، 
مشــکلات و ایــرادات را رفــع و بــا نــگاه کارشناســی و 
تخصصــی متولیــان صنعــت کار را دنبــال کنیم اظهار 
کرد: در حوزه اجرا نیز نیازمند بازنگری و تحول هستیم 
و بعضا شاهد عدم اجرای دقیق قوانین و مقررات در 

اجرا هستیم.
وی اظهار کرد: در بحث تعهدات پرداخت نسبت به 
بیمــه شــخص ثالث هیــچ گزارش نظارتــی درباره آثار 
و پیامدهــای بیمــه شــخص ثالــث در کاهــش میــزان 
خسارت ها نداریم که یکی از اشکالات حوزه اجراست 
و عملکــرد دقیقــی از محاســبه کمــی میــزان کاهــش 

خسارت در دست نیست.
پورابراهیمــی در ادامــه تصریــح کرد: ســال آینده وارد 
تدوین قانون برنامه هفتم توسعه می شویم و صنعت 
بیمه به عنوان یکی از مباحث اقتصاد کشور مدنظر 
ماست که اکنون براساس گزارشات رسیده، عملکرد 
صنعــت بیمــه در برنامه ششــم توســعه راضی کننده 
و قانــع کننــده نیســت و بایــد صنعت بیمــه اقدامات 
ویژه تری انجام بدهد و مسئولان و متولیان و عوامل 

پیرامونی باید به این حوزه کمک کنند.
رییس کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی 
با اشاره به اینکه برنامه هفتم توسعه از ابتدای سال 
آینــده در دســتور کار مجلــس قــرار می گیرد و یکی از 
محورها برنامه های پیشــنهادی فعالان صنعت بیمه 
و کارهای کارشناســی اســتان هاســت افزود: از هفته 
آینــده وارد بررســی لایحــه دولــت در زمینــه اصــلاح 
بندهایی از قانون بیمه اجباری می شویم که فرصت 
خوبــی بــرای ارائــه پیشــنهادات و نظــرات کارشناســی 
اســت. به گــزارش ایســنا،پورابراهیمی گفت: اصلاح 
قانــون مالیــات بــر ارزش افــزوده نهایــی شــد و هفتــه 
قبل در صحن علنی به اتمام رسید و ایرادات شورای 
نگهبان رفع شــد و اکنون در شــورای نگهبان اســت و 
اگر شــورا با رفع ایراد تائید نهایی را انجام بدهد طی 
چند هفته آینده شاهد ابلاغ قانون جدید مالیات بر 
ارزش افزوده خواهیم بود که در آن بخشی از بار ارزش 

افزوده در حوزه خدمات بیمه برطرف خواهد شد.
وی با اشــاره به عدد پرداخت خســارت بیمه به اتباع 
بیگانــه تصریــح کــرد: درخصــوص اتبــاع خارجی باید 
حتما تصمیم گیری کنیم که وضعیت کنونی به صلاح 
کشور نیست و داریم از حق مردم برای میهمانی که به 
صورت غیرمجاز آمده استفاده می کنیم که در بحث 
شــرعی نیــز بایــد دقت کنیم و در ایــن زمینه بازنگری 
شــود زیــرا اتبــاع در حــوزه هــای مختلــف خدمات می 

گیرند و هزینه های زیادی تحمیل می کنند.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
در ادامــه گفــت: از ۴۳ حادثــه و بلای طبیعی در دنیا 
بیش از ۳۰ مورد در ایران رخ می دهد و ایران کشوری 
حادثه خیز اســت و باید تصمیمات دقیق، منطقی و 

کارشناسی درباره بیمه بگیریم.
وی افزود: قریب به ۱۵ ســال پیشــنویس لایحه بیمه 
حوادث در دولت پیگیری می شد و سال ۹۰ در قالب 
لایحه دولت به مجلس آمد و کار کارشناسی کردیم؛ 
بــا ایــن رویکــرد کــه بخشــی از منابع دولتی و بخشــی 
سرانه حق بیمه مالکان مسکونی کشور تامین شود 
و اختلاف نظری بین دولت، مجلس و شورای نگهبان 
بود و به جایی رسیدیم دولت اعلام کرد امکان تامین 
منابع مالی سهم خود را ندارد و عملا لایحه استرداد 

شود و این همه زحمت بی نتیجه ماند.
پورابراهیمی با اشــاره به اینکه با رییس بیمه مرکزی 
جلســه گذاشــتیم کــه بخشــی از ســهم خانوارهــا و 
بخشــی منابع بیمه تامین شــود، افزود: نظر شــورای 
نگهبــان را در ایــن زمینــه گرفتیــم و آخریــن اصلاحیه 
به این رسید خانواده هایی که به هیچ عنوان امکان 
پرداخت ندارند، مبلغ ناچیزی روی قبوض برق بیاید 
و این قانون یک هفته قبل تائید و رییس مجلس به 
دولت ابلاغ کرد و دولت در شش ماه آینده باید آیین 
نامــه اجرایــی مربوط به اجرای صنــدوق بیمه حوادث 
همگانی را در کشور عملیاتی کند که می توانیم یکی 
از اتفاقات مثبت در سال جاری برای صنعت بیمه به 

حساب بیاوریم و در اینجا بیمه پایه مد نظر است.

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان:

ماسک به اندازه کافی در 
استان کرمان وجود دارد

معــاون غــذا و داروی دانشــگاه علــوم پزشــکی کرمــان 
درباره وضعیت ماســک در اســتان کرمان گفت: طبق 
مصوبه اعلامی از ســوی ســازمان غذا و داروی کشور، 
قیمــت ماســک ســه لایــه پزشــکی هــم اکنــون ۱۰۰۰ 

تومان است.
دکتر علی اسدی پور درباره وضعیت داروهای کرونایی 
در اســتان کرمــان گفــت: داروهای کرونایی باید تحت 
شرایط بیمارستانی عمدتا مصرف شوند اما متاسفانه 
شــاهد هســتیم برخــی اوقــات همــکاران مــا بعضی از 
داروهــای کرونایــی را بــرای بیمــاران ســرپایی نســخه 
می کنند تا بیماران این داروها را از داروخانه تهیه کنند 
که این کار اشتباه است زیرا برخی از این داروها توزیع 
داروخانه ای ندارند و نباید در داروخانه ها داشته باشیم 
و این باعث می شود که مردم تصور کنند که با کمبود 

دارو برای بیماران کرونایی روبرو هستیم.
وی در مورد کمبود دارو »رمدیسیویر« در شهرستان 
ســیرجان نیز اظهار کرد: کمبود دارو ممکن اســت در 
مقطعــی وجــود داشــته باشــد امــا قطعــا موقتــی بوده 
و مشــکل کمبــود دارو بلافاصلــه رفــع خواهد شــد که 
دربــاره داروی رمدیســیویر در ســیرجان نیــز با پیگیری 
های صورت گرفته با وزارت بهداشت و سازمان غذا و 

دارو، مشکل کمبود دارو فورا حل شد.
معــاون غــذا و داروی دانشــگاه علــوم پزشــکی کرمــان 
درباره وضعیت ماســک در اســتان کرمان گفت: طبق 
مصوبه اعلامی از ســوی ســازمان غذا و داروی کشور، 
قیمــت ماســک ســه لایــه پزشــکی هــم اکنــون ۱۰۰۰ 

تومان است.
اسدی پور در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه در 
حــال حاضر ماســک بیــش از اندازه نیاز اســتان وجود 
دارد اظهــار کــرد: کارخانجــات ایــن حــوزه بیــش از نیاز 
اســتان ماســک تولیــد کــرده و هــر چه بــه کارخانجات 
تولیدی ماسک اعلام کردیم که نیاز ماسک در استان 
حدی دارد اما به توصیه های ما گوش نکردند و همین 
امر سبب شد هم اکنون ماسک های تولیدیشان روی 

دستشان باقی بماند.
اســدی پور بــا تاکیــد برآنکــه هنوز موضــوع کرونا جدی 
اســت خطــاب به مــردم گفــت: از مردم انتظــار داریم 
همچنان مباحث بهداشت فردی و اجتماعی، استفاده 
از ماســک و فاصلــه گــذاری فیزیکــی را رعایــت کرده و 
در صورتی که احساس بیماری می کنند بلافاصله به 
پزشــک مراجعــه کــرده و از حضــور در اجتماعــات جدا 

حودداری کنند.

واریز وام کرونا ادامه دارد

 چند خانوار 
در صف دریافت وام هستند؟

بــه گفتــه روابــط عمومــی وزارت تعــاون، کار و رفــاه 
اجتماعی، واریز وام یک میلیون تومانی ادامه دارد و وام 
۱٫۶ میلیون سرپرست خانوار در انتظار پرداخت است.
پرداخــت مرحلــه دوم وام یــک میلیون تومانی کرونا از 
جملــه سیاســت های حمایتــی دولــت بــرای دور جدید 
محدودیت های کرونایی است. براساس دستورالعمل 
وزارت کار، ۱۱ میلیون سرپرست خانوار در سطح کشور 
شناسایی شده اند تا سیاست های حمایتی دوره کرونا 

را دریافت کنند.
متقاضیــان بــرای ثبــت نام باید در بازه زمانی چهارم تا 
۱۱ آذر ماه کد ملی سرپرست خانوار را به شماره ۶۳۶۹ 

ارسال می کردند.
در روز پنجشــبنه گذشــته، بانک مرکزی اعلام کرد که 
بخــش اول ایــن وام،  در روز ۱۳ آذر مــاه و یــک هفتــه 
زودتــر از موعــد بــه حســاب چهــار میلیــون و ۶۶۰ هزار 

خانوار واریز شد.
متقاضیانی که این وام را دریافت نکرده اند می پرسند 

که آیا واریزی ها ادامه دارد؟
بــه گــزارش تجارت نیوز،حامد شــمس، روابط عمومی 
وزارت کار گفت: درخواســت ۱٫۶ میلیون خانوار دیگر 
مورد پذیرش قرار گرفته که ما لیست آنها را به سازمان 
برنامه وبودجه ارسال کرده ایم که پس از تایید در این 

سازمان به بانک مرکزی ارسال می شود.
به گفته او تعداد زیادی پیامک دریافت شد که برخی 
از آنهــا تکــراری و برخــی دیگــر شــرایط دریافــت وام را 
نداشتند. در مجموع از بین پیامک هایی که برای وزارت 
کار ارســال شــده، ۶٫2 میلیون نفر مشمول شناسایی 
شــده اند کــه مرحلــه اول آن را بانــک مرکــزی در هفته 

گذشته واریز کرده است.

کمترین و بیشترین بودجه به کدام استان ها رسید؟

سهم کرمان از بودجه 1400

مجموع بودجه کل اســتان های کشــور در لایحه بودجه ســال 
آینده معادل ۳۵۳ هزار و ۶2۱ میلیارد تومان است که از این 
میزان، کمترین اعتبار برای استان قم با ۴۶۶2 میلیارد تومان 
و بیشترین اعتبار برای استان تهران با ۴۴ هزار و ۴۸۱ میلیارد 

تومان پیش بینی شده است.
بــر اســاس ایــن گزارش،بــرای اســتان کرمــان ســهمی معادل 
۱۵ هــزار و ۹۳ میلیــارد تومــان از بودجــه ۱۴۰۰ درنظــر گرفتــه 
شــده کــه از ایــن رقــم ۱2 هــزار و ۳۴ میلیــارد تومــان بودجــه 
جــاری و ۳ هــزار و ۵۸ میلیــارد تومــان بودجــه عمرانی اســت. 
کرمــان در رده بنــدی اســتانها هشــتمین اســتانی اســت کــه 
بیشــترین میــزان بودجــه را دریافــت مــی کنــد و اســتان های 

تهران،خوزستان،فارس،خراسان رضوی،اصفهان،آذربایجان 
شــرقی و مازندران 7 اســتانی هســتند که ســهمی بیشــتر از 

کرمان را از کیک بودجه ۱۴۰۰ به خود اختصاص داده اند.
در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ که هفته گذشته به مجلس شورای 
اســلامی تقدیم شــد، پیوســتی برای شــرح بودجه به تفکیک 

استان های کل کشور ارائه شده است.
بر این اســاس، مجموع بودجه کل اســتان های کشــور ۳۵۳ 
هزار و ۶2۱ میلیارد تومان اســت که 2۸۹ هزار و ۶۰2 میلیارد 
تومــان بودجــه جــاری و ۶۴ هــزار و ۱۸ میلیــارد تومــان بودجــه 

عمرانی است.
بودجه تزریق شده به استان ها البته محدود به رقم درج شده 

به عنوان بودجه های اســتانی در طول یک ســال نیست. چرا 
که بسیاری از طرح های عمرانی که در سراسر کشور پراکنده 
اند، در چارچوب بودجه های ملی طبقه بندی شده و تخصیص 
اعتبار به آنها انجام می شود و این اعتبار در استان های مختلف 

مصرف می شود.

کلیات بودجه 1400 رد می شود؟    
هنــوز یــک هفتــه از تقدیــم لایحــه بودجــه ۱۴۰۰ بــه مجلــس 
نگذشــته امــا بــا وجــود تعطیلــی صحــن علنــی، زمزمه هــای 
مخالفت با کلیات این لایحه از سوی برخی نمایندگان شنیده 
می شود؛ موضوعی که رد این لایحه مهم را می تواند به یکی از 

گزینه های احتمالی مجلس یازدهمی ها تبدیل کند.
اگر سناریوی رد کلیات این لایحه در مجلس یازدهم عملیاتی 
شــود، لایحــه بودجــه ۱۴۰۰ ســومین لایحــه بودجــه ای خواهد 
بود که در تاریخ جمهوری اســلامی ایران، کلیات آن از ســوی 
مجلسی ها رد می شود. جالب آنکه دو لایحه پیشین که کلیات 
آنها با مخالفت نمایندگان روبه رو شــد در دوره قبل پارلمان 

)مجلس دهم( رد شدند؛ لوایح بودجه سال های ۹7 و ۹۹.
با فرض وجود گزینه رد کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۰ که با توجه 
به اظهار نظر نمایندگان، دور از ذهن نیست سناریوی دیگری 
نیز محتمل و قابل طرح اســت؛ آنکه مجلس یازدهمی ها با 
رد این لایحه، دولت را به ارائه لایحه چند دوازدهمی بودجه 
ملزم کنند تا دولت یازدهم تنها برای چند ماه سال ۱۴۰۰ - که 
روی کار اســت- بودجه تنظیم کند و کار تدوین بودجه ســایر 
ماه هــای ســال ۱۴۰۰ را بــه دولــت بعدی بســپارد. البته فرض 
بودجه چنددوازدهم و تاخیر در ارائه لایحه عارضه مهمی برای 
کشور آن هم در سال تغییر دولت خواهد داشت؛ آنکه عملا 
کار بررسی لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ به نیمه تابستان این سال 
موکول می شود و این به معنای آن است که دولت جدید باید 
رسما کار خود را با تدوین بودجه آغاز کند و تا چندماه از سال 
را بر مبنای بودجه ای که برای شرایط و مقتضیات سال قبل 

نگاشته شده است، عمل کند.
بــا ایــن حــال، بــا توجــه به آنکه مجلــس رســما از هفته آینده 
بررســی لایحــه بودجــه ۱۴۰۰ را آغــاز می کند، همه آنچه گفته 
شد ازجمله احتمالاتی است که بر اساس برخی اظهارنظرهای 

نمایندگان گمانه زنی می شود.

برق جنوب کرمان برگزار می کند

 نخستین جشنواره کشوری دانش آموزی 
با محوریت مدیریت مصرف برق

نخستین جشنواره کشوری دانش آموزی با محوریت مدیریت 
مصرف برق برای نخستین بار در کشور توسط شرکت توزیع 
بــرق جنــوب کرمــان اجرا می شــود و دانش آموزان در سراســر 
کشــور مــی تواننــد ایــده هــای خــود را بــا محوریــت مدیریــت 
مصرف برق در رشته های استارت آپ و کارآفرینی، ابداعات 
و اختراعــات، ترجمــه و تالیــف کتاب و تولید محتوای دیجیتال 
  synergyf.ir تــا تاریــخ ۱۵ دی مــاه بــه آدرس الکترونیکــی

ارسال نمائید.
مهــدوی نیــا مدیر عامل شــرکت برق جنوب اســتان کرمان در 
تشریح این رویداد گفت: طبق آمار آژانس بین المللی در سال 
2۰۱۸ ،کشور ایران با 7۰ میلیارد دلار، معادل ۱۵/۳ درصد تولید 
ناخالص ملی در دنیا به لحاظ یارانه انرژی، رتبه اول را دارد.

وی با تاکید بر اینکه مصرف لجام گسیخته در هیچ کجای دنیا 
مورد قبول نیســت، گفت: برای اصلاح الگوی مصرف، تغییر 
نگرش افراد یکی از الزامات این اصلاح می باشد و در همین 
راستا بایستی دو مقوله فرهنگ سازی و اهرم بقای انرژی را مد 
نظر قرار دهیم تا این مهم در نهایت منجر به تغییر رفتار گردد.
وی افزود: این شرکت برای پیشبرد مقوله فرهنگ سازی اصلاح 
الگوی مصرف بر روی دانش آموزان سرمایه گذاری نموده است 
چــرا کــه دانش آموزان در این ســن یادگیــری بالایی دارند و با 

انرژی زیاد به دنبال خواسته هایشان می باشند.

مهــدوی نیــا تاکیــد کرد: این اقدام مهم از ســال ۹7 با برگزاری 
مراسم ایده شو آغاز شد که در آن دانش آموزان می توانستند 
ایده های خود را بیان، ایده های برتر شناسایی و در نهایت با 
حمایت شــرکت و مشــاوران مربوطه، ایده های برتر کاربردی 
ســازی و مورد اســتفاده قرار گیرند. وی خاطرنشــان کرد: یکی 
دیگر از راه های پایدار سازی رفتار مشترکان برای اصلاح الگوی 
مصــرف، اثرگــذاری از بعــد قیمت می باشــد که ایــن اقدام در 
طرح "برق امید" در سراسر کشور صورت پذیرفته و مشترکین 
می توانند مصارف غیر ضرور خود را کم و از مزایای طرح "برق 

امید" استفاده نمایند.
ثمــره مدیــر دفتــر مدیریــت مصــرف بــرق جنــوب نیــز در ایــن 
خصوص بیان کرد: این جشــنواره به منظور آموزش و اشــاعه 
فرهنگ بهینه سازی مصرف انرژی برق و صیانت از ثروت های 
علمی در سطح ملی و همچنین تغییر نگرش دانش آموزان در 
زمینه بهینه سازی و اصلاح الگوی مصرف که نهایتا باعث تغییر 

در رفتار مصرف برق خواهد شد، برگزار می گردد.
وی افــزود: اســتفاده از ایــده هــای خــلاق و ابتــکاری دانــش 
آمــوزان در زمینــه تولیــد، انتقــال و توزیع برق و از همه مهمتر 
مدیریت مصرف برق و بهینه سازی انرژی الکتریکی، هدایت 
استعدادها، کشف خلاقیت ها در جهت رفع نیاز مراکز علمی 
و صنعتــی، ایجــاد خودبــاوری و اعتماد بنفس دانش آموزان و 

تبیین روحیه و فرهنگ پژوهش در میان دانش آموزان از جمله 
اهداف برگزاری این جشنواره می باشد.

وی افزود: دانش آموزان در سراسر کشور می توانند با استفاده 
از فیلم های آموزشی که بر روی سایت بارگذاری شده است و 
یا شماره تلفن دبیرخانه به شماره ۳2۱۳۴۶22 راهنمایی های 

لازم را دریافت نمایند.
لازم بذکــر اســت حمایت هایی که شــرکت توزیــع نیروی برق 
جنوب استان کرمان از جشنواره دانش آموزی خواهد داشت 
شامل مشاوره جهت ثبت اختراع برتر، تجلیل از نفرات برتر، 
کمک مادی و معنوی به دانش آموزان برای شرکت در جشنواره 
هــای ملــی، معرفــی طرح  های برتر به نهادهــای دولتی و غیر 

دولتی می باشد.

معاون استاندار کرمان خبر داد

وجود ۳۹ نقطه حاشیه نشینی در اطراف شهر کرمان
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان گفت: با اشاره به 
اینکــه حــدود ۳۰ تــا ۴۰ درصد از کمربند ســبز اجرا شــده، تصریح 
کرد: برنامه داریم با کمک شهرداری و گروه های جهادی کمربند 
سبز را دنبال و محدوده را محصور کنیم و در بحث مستثنیات باید 

با همکاری دستگاه قضائی کار را پیش ببریم.
دکتر سیدمصطفی آیت اللهی موسوی درباره حاشیه نشینی اظهار 
کرد: جاذبه های کاذب در شهرها و عدم امکان بقای روستائیان 
در روســتاها و دلایل مختلف دیگر موجب شــده افرادی به اطراف 
شهرها آمده و در شغل های کاذب فعالیت کنند و در مناطقی به 
واســطه ارزان بــودن اراضــی و بعضا زمیــن های متعلق به دولت و 
تصرف شده توسط افراد سودجو در اختیار این افراد قرار داد شده 
و ساکن می شوند و معضل حاشیه نشینی ایجاد می شود و شاید 
این افراد به شخصه مقصر نباشند و شرایط به نحوی اتفاق افتاده 

که به این سمت آمده اند.
وی افزود: در شــهر کرمان و کل اســتان حاشــیه نشــینی را داریم 
کــه همــه منــازق شــرایط یکســانی ندارنــد و نــوع برخــورد بــا آنهــا 
یکسان نیست و شرایط متفاوت است و ساماندهی آن در برنامه 

استانداری و دستگاه ها متولی قرار دارد.
آیت اللهی موسوی تصریح کرد از سال ۹۱ و اواخر سال ۹2 به جد 
روی این قضیه کار شد و با تشکیل شورای تامین کارگروهی برای 
برخورد با پدیده حاشیه نشنی تشکیل شد که کار را انجام می دهد.

وی بیان کرد: برخی مناطق امکان توانمندسازی و بقا دارد و برخی 
می تواند به شــهر و ماطق روســتائی الحاق شــود و در حال حاضر 
در محله صنعتی، مدیریت کار توسط دادگستری انجام می شود.

معــاون هماهنگــی امور عمرانی اســتاندار کرمــان گفت: در برخی 
مناطــق طــرح در اختیــار فرمانــداری اســت و در دوران آقای فدائی 
اســتاندار ســابق چهار جلســه شــورای تامین را با  موضوع حاشــیه 

نشــینی داشــتیم و دولــت در ایــن قضیــه بــه جد پای کار اســت تا 
ساماندهی و برنامه ریزی لازم انجام شود.

وی در ادامــه اظهــار کــرد: طــرح کمربنــد ســبز به عنــوان محدوده 
محصورکننده ســاخت و ســاز مجاز و موجود شــهر کرمان از ســال 
۹۰ آغاز شد و یکی از روش های مقابله با توسعه حاشیه نشینی 
قرار گرفته و سه فاز داشت که به دلیل اینکه با اراضی مستثنیات 
و تملــک زمیــن مواجــه شــد، فعلا متوقف اســت و آقــای زینی وند 
استاندار کرمان بر این موضوع تاکید دارند و اینکه محدوده ساخت 

و ساز را ببندیم و امکان توسعه بیش از این نباشد.
به گزارش ایســنا،آیت اللهی موســوی با اشــاره به اینکه حدود ۳۰ 
تا ۴۰ درصد از کمربند سبز اجرا شده، تصریح کرد: برنامه داریم 
بــا کمــک شــهرداری و گــروه های جهــادی کمربند ســبز را دنبال و 
محــدوده را محصــور کنیــم و در بحث مســتثنیات باید با همکاری 

دستگاه قضائی کار را پیش ببریم.
معاون عمرانی استاندار کرمان اظهار کرد: ۳۰ نقطه حاشیه نشینی 
در اطراف شهر کرمان وجود دارد که هر کدام شرایط خاص و نیاز 
بــه نســخه خــاص خود دارند و با همدلی شــکل گرفتــه، برخورد و 
تخریب ساخت و ساز و آزادسازی قطعات تصرف و تملک شده در 

برنامه کاری قرار گرفته و تعدادی انجام شده است.
وی افزود: بخشی از پدیده حاشیه نشینی به خود افراد برمی گردد 
که به واســطه محدودیت های مالی و عدم آگاهی این اتفاق می 
افتــد امــا قانــون تکلیف را مشــخص کرده و فــرد زمان خرید ملک 

باید از مالکیت آن اطلاع داشته و استعلام بگیرد.
آیت للهی موسوی تصریح کرد: زمانی که بدون مراحل قانونی نقل 
و انتقال، ملکی را خریداری کنیم، تبعات به ما برمی گردد و ممکن 

است تصرفی و مالکیت آن دچار مشکل باشد.
ایــن مقــام مســئول با اشــاره بــه اینکه فرض را بر ایــن می گذاریم 

افرادی مقصر واقعی نباشند، گفت: برای کسانیکه اراضی دولتی 
را می فروشند قانون تکلیفشان را مشخص و مراجع اطلاعاتی کار 

را دنبال می کنند و احکامی برایشان صادر شده است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان بیان کرد: در مواردی 
امکان مالکیت فرد در صورتی که در محدوده شهری قرار گرفته و 
مشکلی نداشته باشند، با پرداخت مبلغی وجود دارد و البته باید 
در بحث حاشیه نشینی به حقوق کسانی که عوارض را پرداخته و 
پروانه ساخت و ساز دریافت و انشعاب مجاز می گیرند توجه کرد 
و اینکه افرادی در نقاط دیگر بدون رعایت برخی موارد انشعابات 

غیرمجاز را استفاده می کنند.
وی بــا اشــاره بــه احــکام قلــع و قمع شــهرداری کرمان افــزود: این 
احکام در کمیســیون ماده ۱۰۰ شــهرداری صادر شــده اما به دلیل 
مســائل مناطق و کمبود امکانات و توان قهریه شــهرداری امکان 
برخــورد نــدارد و بایــد نیــروی انتظامــی و نظامــی و شــورای تامیــن 
کمک کند به اجرای احکام که به واسطه تبعات اجتماعی از اجرا 

ممانعت شده است.
آیت اللهی موســوی در بخش دیگری از ســخنانش اظهار کرد: در 
ناحیه صنعتی کرمان بخشــی اراضیِ دولتی و بخشــی مســتثنیات 
اســت و براســاس توافق اســتاندار ســابق و رییس کل دادگستری 

کار دنبال می شود و به خوبی پیش می رود.
این مقام مســئول با اشــاره به اینکه مناطق حاشــیه ای رها نشده 
انــد، تصریــح کــرد: در مــاده ۵۵ قانــون شــهرداری بنــد 2۰ یکی از 
وظایف شهرداری برخورد با کوره های آهک و آجر داخل محدوده 
شــهر اســت که ســلامت مردم را به خطر می اندازد و در شــهرک 
صنعتــی کرمــان جابه جایی کوره ها که داخل محدوده قرار گرفته 
مصوب شــده و مکان دیگری در منطقه دشــت زحمتکشــان برای 

آن مشخص شده است.


